

Referat af ordinært skolebestyrelsesmøde

Tirsdag d. 11/05 kl. 18-20 på i mødelokale 67, afd. Sydby

Medlemmer:

Elever: Christian B. Andersen 80 (Sct. Jørgen)

Medarbejderrepræsentanter: Helle Frænde (Rønnebæk), Heidi Sommerstedt-Rasmussen (Sct. Jørgen), Lisbeth Hviid (Sydby),

Forældrevalgte: Henrik Bang Andersen, Lena Tina Larsen, Anne-Kirstine Lindevall, Betina Kordoff Mikkelsen, Lizett Plischewski, Andreas Pourkamali, Tiina Roland Louager

Ledelsen: Klaus da Cunha, Bo Frederiksen

Referent: Bo Frederiksen

Fraværende: Karoline V. Sørensen 5A (Rønnebæk), Angelo C. Hansen SA6 (Sydby), Anton Nygaard 9C (Sjølund), Michael Rasmussen, Per Bredahl, Stine Marie Schilling (Sjølund)

Dagsorden:

1. Godkendelse af dagsorden

- a. Valg af mødeleder

Dagsordenen er godkendt og Betina er valgt som mødeleder.

2. Valg af ny formand

- a. Da Anders Mikkelsen er flyttet til en anden kommune og dermed er udtrådt af skolebestyrelsen, skal der vælges ny formand
- b. Valget følger bestemmelserne i Styrelsesvedtægt, Kap. 1, § 4., se bilag

Betina Kordoff Mikkelsen er valgt som ny formand. Henrik Bang Andersen fortsætter som næstformand.

3. Økonomi og drift

- a. Klaus gennemgår kort div. bilag, som eftersendes
- b. Klaus fremlægger plan for investeringer i vores udearealer
- c. Drøftelse

Vi er forbi den store gæld vi har haft. Der er råd til de investeringer der er planlagt her i slutningen skoleåret. Derfor vil der bl.a. blive investeret i udearealerne. Budgetudvalget holder møde omkring de investeringer der skal prioriteres.

Vi er ved at indhente og forhandle tilbud på hvad det skal koste at få lavet investeringer i udearealerne. Da investeringerne overstiger hvad der er af overskud i budgettet, laves der en leasingaftale som afvikles over de kommende 4-5 år.

Sygefraværet hos personalet ligger på et fornuftigt niveau. Dog er der desværre flere langtidssygemeldinger på afd. Sct. Jørgen.

4. Nyt fra

a. Elever

Intet nyt fra eleverne.

b. Medarbejdere

i. UNICEF Rettighedsskole

- Rettighedsrådskoordinatorene peger på, at vi arbejder for at blive certificering til august. Eleverne synes, at det er vigtigt at kunne fejre certificeringen, enten hele skolen samlet eller som minimum afdelingsvis. Vi håber på nul restriktioner til august.
- Vi har også talt om, hvordan vi gør i forhold til nye elevers mulighed for at komme med i rådet. Vi har plads til flere og ser gerne, at yngre elever også får en mulighed for at blive repræsenteret.
- Der er fremsendt ønske om der afsættes økonomi til både den fælles certificeringsfest, samt til deltagelse i elevworkshops mm. Og derudover er der et ønske om der er budget på de enkelte afdelinger til at iværksætte mindre lokale tiltag der arbejdes med på afdelingerne.

Sjølund:

- Alle elever er tilbage. Vi håber, at der ikke kommer flere Corona-relaterede ændringer på denne side af sommerferien. Det giver nogle udfordringer med sprogfag tysk/fransk, hvor eleverne stadig ikke må blandes.
- Legepladsen er næsten færdigetableret og er allerede i brug.
- Eksamenerne er veloverståede og forløb planmæssigt. Der var desværre store udfordringer med App-writer, der er et hjælpemiddel til de ordblinde elever.

Sydby:

- Vores nye førskolebørn er faldet godt til, de leger og lærer som havde de altid været her, de savner dog at komme på vores store legeplads og lege frit, samt være sammen med de store børn, dette ønske er gensidigt.
- Fagfordelingen er stort set faldet på plads, der er lige et par småjusteringer.
- Specialafdelingen har afholdt FP9 og FP10 mandag - onsdag. Der var sitrende stemning og nervøsitet i luften. Det var nogen meget seje unge mennesker der gennemførte, trods tekniske forhindringer. Ligeledes var det nogle dedikeret og dygtige medarbejdere (lærere og administrativt personale) der holdt vores

specialelever "i hånden" hele vejen, og fik nogle gode dage igennem. Det er vi "pave stolt" af den opgave der er blevet løst.

Rønnebæk:

- Vi er glade for at alle klasser er tilbage fra torsdag den 6/5, men de holdes stadig adskilt i hver deres zone og skal stadig benytte egen indgang, toilet og håndvask.
- Vi har haft et par "tæt på" Coronatilfælde med forældre, der har været testet positive, men har indtil nu undgået at sende klasser hjem.
- Vi har haft tre klasser (0A, 1A og 6A) på Rønnebæksholm til musik og maleriudstilling. Det var forældreforeningens formand Bjarke Falgren der inspirerede børnene med sin violin.
- 6A tager to dage på lejrskole på Møn den 31/5 og 1/6. 5A ville også gerne have været afsted til samme destination, men der var desværre optaget. Nu undersøges andre muligheder eller også udsættes deres lejrskole til efteråret.
- Fagfordelingen er i fuld gang og de sidste brikker ved at falde på plads. Til næste skoleår bliver der også Aktion Verdensmål, Edison og inden sommerferien sendes en gruppe lærere på teknologiforståelses studietur til en skole i Vejle.
- Rettighedsrådet spørges til råd om hvordan de tildelte trivselsmidler skal bruges. Forslag i spil er en renovering af vores Udeskoleområde, etablering af drivhus i forbindelse med vores skolehaver eller en samlende ekskursion ud i det danske land...
- På SFO er der gang i ude aktivister og vi glæder os over at foråret er kommet. På SFO er indmeldt børn faldet på grund af Corona, så til august skal en af vores medarbejderne overflytte til afdeling Sydby.

Sct. Jørgen:

- Førskolen er kommet godt i gang.
- Vi ser frem til at få ansat nye afdelingsledere.
- Der har været afviklet skriftlige prøver på 9. årgang.

c. Ledelsen

i. møde i BSU d. 10/5 om "status på Kobberbakkeskolen"

Klaus har været til møde med Børne- og Skoleudvalget. Klaus blev orienteret om at udvalget var meget tilfredse med arbejdet på Kobberbakkeskolen. Og der er stor opbakning til både bestyrelsen og alle medarbejdere.

d. Forældre

Forældrene vil holde formøder til skolebestyrelsesmøderne fremover. Og forældrene ønsker at "nyt fra" fremover vil være skriftligt.

5. Status på Kobberbakkeskolens virksomhedsaftale

- a. Klaus fremlægger arbejdet med og målene i vores virksomhedsaftale
- b. Drøftelse

Virksomhedsaftalen er en 2-årig aftale mellem skolen og Center for Skole og Dagtilbud.

Virksomhedsaftalen skal pege i retning af de 2025-mål der er på skoleområdet.

Der er 5 kommunale mål – Faglighed, Økonomi, Trivsel, Tidlig indsats og Overgange.

Derudover er der et fokus på hvordan vi får bragt borgerperspektivet i spil, og får borgernes stemme gjort synlig.

Og til sidst skal der også arbejdes med et ledelsesgrundlag.

Vi skal fortsat være ambitiøse i forhold til at løfte elevernes læring og

afgangsprøvekarakterer. Vi skal have fokus på elevernes læringsprogression.

Vi skal skabe stærke læringsfællesskaber, som kan være med til at skabe

deltagelsesmuligheder og trivsel for alle elever. Og vi skal have bragt borgerperspektivet i spil.

6. Kantinedrift på Kobberbakkeskolen

- a. Status på evt. levering v. Næstved Madservice
- b. Hvad vil vi gerne kunne tilbyde vores elever, og hvad er så næste skridt, hvis dette skal kunne lade sig gøre?

Skolebestyrelsen er interesseret i at besøge et par andre skoler i Næstved i forhold til hvordan de driver deres kantiner. Henrik tager på besøg sammen med Klaus.

Indtil vi har fået viden om hvordan man gør på andre skoler i Næstved, så skal vi lave en aftale med Næstved Madservice.

7. Dialogmøderne i maj

- a. Arbejdsgruppen har mødtes
- b. Indholdet på møderne

Der er et ønske om at få en dialog med klasserådene på afdelingerne.

Der er et ønske om, at afdelingslederne deltager i disse dialogmøder med klasserådene.

Det er vigtigt at få kommunikeret intentionen ud sammen med invitationen, så alle kender til hvad det er for en dialog skolebestyrelsen ønsker med klasserådene på afdelingerne.

- i. Mandag d. 17/5 kl. 17.30-19.00 – afd. Sjølund – Andreas, Lena
- ii. Onsdag d. 19/5 kl. 17.30-19.00 – afd. Sct. Jørgen – Anne-Kirstine, Henrik, Lena
- iii. Tirsdag d. 25/5 kl. 17.30-19.00 – afd. Sydby – Lena, Betina
- iv. Mandag d. 26/5 kl. 17.30-19.00 – afd. Rønnebæk – Andreas, Helle

8. Mødekalender for skoleåret 2021/22

- a. Drøftelse og beslutning af antallet af møder, tidspunkt, ugedag samt evt. temadag

Det er drøftet at lave færre møder men lidt længere møder i det kommende skoleår – møder på 2½ time. Enten fra 17.30-20.00 eller 18.00-20.30.

Det er drøftet om møderne skal være på rullende dage, eller om der skal være en fast mødedag.

Det er drøftet, om møderne kan være skiftevis på teams og fysiske møder.

Klaus, Betina og Henrik udarbejder et udkast til mødekalender for 2021/2022.

Temaer der kan drøftes, er kostpolitik, digitalisering, samarbejdet med daginstitutionerne, brobygning mellem afdelingerne, og derudover skal der være fokus på de emner der blev drøftet under punkt 5.

9. Principper

- a. Sproglig tilretning af to principper
- b. Drøftelse og beslutning

Udsat til det kommende skolebestyrelsesmøde.

10. Evt.

Intet